
ZÁPIS 
z 11. zasedání finančního výboru ze dne 11. 6. 2024 

 
Přítomni: Ing. Fomiczewová, Mgr. Kameník, Ing. Kuba, Mgr. Partyka Miroslav  
Nepřítomni: pan Lindovský 
Hosté: Mgr. Bc. Blišťanová, paní Frenštátská 
    

1) Zahájení  
Jednání zahájil předseda finančního výboru (dále jen FV) Ing. Kuba, který po přivítání všech 
přítomných omluvil neúčast pana Lindovského a konstatoval, že finanční výbor (dále jen FV) je 
usnášeníschopný (z 5 členů FV jsou přítomni 3). Seznámil přítomné s předloženým programem. 
Nebyl vznesen návrh na jinou  změnu či doplnění programu jednání a hlasovalo se o 
předloženém programu. 
 
Program jednání: 
 

1) Zahájení 
2) 3. změna rozpočtu města na rok 2024  
3) Závěrečný účet města za rok 2023 
4) Schválení účetní závěrky města za účetní období r. 2023 
5) Mezitímní účetní závěrka za 1. čtvrtletí r. 2024  
6) Návrh plánu práce finančního výboru na  2. pololetí r. 2024 
7) Různé  
8) Závěr 

 
  
 
Hlasování: Přítomno: 3  Pro: 3        proti: 0                zdržel se: 0 
 
Program byl schválen.  
 

2) 3. změna rozpočtu města na rok 2024 
K jednání se dostavil Mgr. Kameník. Ing. Kuba informoval přítomné o předloženém návrhu 
rozpočtových změn. Po jejich schválení dosáhnou rozpočtované příjmy cca. 381,2 mil. Kč,  výdaje 
cca. 744,8 mil Kč a financování cca. 363,6 mil. Kč. Po ujištění, že členové FV jsou s návrhem 3. 
změny rozpočtu seznámeni, přešel k jednotlivým rozpočtovým opatřením. Jeho dotaz na RO 
122/24 – výdaj 650 tis. Kč zodpověděl Ing. Buchta – 300 tis. je určeno na analýzy a právní 
poradenství související s probíhajícími reklamacemi (sportovní hala, multifunkční hřiště), 
zbytek rezerva na probíhající a připravované investiční akce. U RO 123/24 - studie sídelní zeleně 
(2 mil. Kč) sdělil Ing. Buchta, že akce může být financována z 95% uznatelných výdajů z již 
schválené dotace (max.. cca. 3,7mil. Kč), prostředky budou uvolněny po realizaci v r. 2026. Dle 
Mgr. Bc. Blišťanové vznikne strategický dokument řešící komplexně zeleň ve městě, z dotace 
bude možné uhradit i výdaje na architektonickou soutěž „Smetanovy sady“. U RO124/24 – 
parkovací management (730 tis. Kč) konstatoval Ing. Kuba, že FV tento návrh nedoporučil a ZM 
jej následně při 2. změně rozpočtu neschválil, novou informaci je, že na projekt je schválená 
dotace z kraje 250 tis. Kč. Ing. Buchta doplnil, že musí být realizováno letos. Realizaci projektu 
podpořil Mgr. Partyka. Dle Ing. Fomiczewové město „projídá“ finance, dlouhodobě je záporné 
provozní saldo rozpočtu a návrh 3. změny rozpočtu deficit dále prohlubuje (příjmy jsou o cca. 33 
mil. Kč nižší než běžné výdaje), návrh 3. změny nepodpoří. Město by mělo omezit zbytné výdaje 
(koncepce, studie, analýzy,  právní poradenství) a „ušetřené“ prostředky soustředit na vybrané 
nezbytné investice. Potřebné koncepční materiály by měly pro vedení zpracovávat přímo 
zaměstnanci města (strategický rozvoj) – ne je zadávat externím subjektům. Dle Mgr. Bc. 
Blišťanové město musí řešit  v minulosti neřešené problémy (IPOS, komunikace apod.), město 
musí mít zpracovány studie a projekty pro případné získání dotací.  U RO 125/24 – vizuální 



identita (650 tis. Kč) konstatoval Ing. Kuba, že v rámci 2. změny rozpočtu FV  tento návrh 
nedoporučil a ZM jej následně při 2. změně rozpočtu neschválilo, s ohledem na napjatý rozpočet 
je proti jeho realizaci (snese odklad). Mgr. Bc. Blišťanová konstatovala, že město nepožívá 
jednotné logo, mají ho i okolní obce Zlaté Hory, Česká ves a město by „mělo jít s dobou“. Ing. 
Kuba připomněl, že při minulé debatě na FV bylo řečeno, že 650 tis. Kč je pouze na první etapu, 
nezahrnuje následnou implementaci. Dle Mgr. Kameníka většina zastupitelů nemá při 
rozhodování o rozpočtových změnách všechny relevantní informace, postupuje se „salámovou 
metodou“, kdy zastupitelé schválí např. finance na stavbu, ale už nejsou vyčíslené náklady na její 
provoz.  Podobné je to i v tomto případě, dle jeho odhadu následná implementace bude stát více 
než 1 mil. Kč. Ing. Buchta následně okomentoval RO126/24 systém EPS v budově CSS – vyžaduje 
legislativa, letos je možné naposled čerpat dotaci po realizaci akce, město by to pak mělo stát cca. 
500 tis. Kč., RO 127/24 – vznik 2 bytů v domě Tylova 652(2 mil. Kč) – město v minulosti s dotací 
rekonstruovalo (soc. byty),  skončila udržitelnost a město využije nebytové prostory v domě pro 
vznik 2 bytů. Dále vysvětlil doprovodné usnesení – umožní hospodárně využívat zdroje pro 
financování akcí. Ing. Kuba následně nechal hlasovat o jednotlivých RO. 
RO121/24: Přítomno: 4 Pro: 4       proti: 0        zdržel se: 0                přijato 
RO122/24:       Přítomno: 4 Pro: 3       proti: 0        zdržel se: 1               přijato 
RO123/24: Přítomno: 4 Pro: 3      proti: 0         zdržel se: 1               přijato 
RO124/24:       Přítomno: 4 Pro: 2       proti: 2        zdržel se: 0               nepřijato 
RO125/24: Přítomno: 4 Pro: 0       proti: 3        zdržel se: 1               nepřijato 
RO126/24: Přítomno: 4 Pro: 4      proti: 0         zdržel se: 0               přijato 
RO127/24: Přítomno: 4 Pro: 4      proti: 0         zdržel se: 0               přijato 
 
 
Návrh na usnesení 
 
1. Finanční výbor města doporučuje Zastupitelstvu města schválit 3. změnu rozpočtu města na 

rok 2024 spočívající v rozpočtových opatřeních č. 121/2024 – 127/2024 s touto změnou - 
vyřazením RO 124/24 a 125/24. Příjmy se nemění, výdaje se zvyšují o 5 400 000,00 Kč a 
financování se zvyšuje o 5 400 000,00 Kč a celkový objem rozpočtu se upravuje na 
743 480 921,44 Kč. 

 
Hlasování: Přítomno: 4  Pro: 3      proti: 0         zdržel se: 1 
 
Návrh usnesení byl přijat. 
 
 
2. Finanční výbor doplňuje radě města, v souladu s ustanovením §102, odst. 2, písm. a) zákona 

č. 128/2000 Sb., o obcích v platném znění, stanovený rozsah provádění rozpočtových 
opatření pro r. 2024 o toto zmocnění:  
f) Zapojování již schválených úvěrů do rozpočtu města, které slouží k překlenutí časového 
nesouladu mezi příjmy a výdaji klienta včetně přesunu a nahrazení těchto úvěrů v rozpočtu 
města dle potřeb organizace z důvodu operativního řešení financování rozpočtu 

 
Hlasování: Přítomno: 4  Pro:  4      proti: 0         zdržel se: 0  
 
Návrh usnesení byl přijat. 
 
 
 

3) Závěrečný účet města za rok 2023 
 
Vzhledem k avizovanému odchodu 2 členů FV požádal Ing. Kuba o zrychlené projednání 
následujících nekontraverzních  bodů programu a předal slovo Ing. Buchtovi. Závěrečný účet 



města za r. 2023 vedle údajů účetní závěrky města obsahuje zprávu o přezkoumání hospodaření 
města za rok 2023 Krajským úřadem Olomouckého kraje a komentáře k výsledkům 
hospodaření. Tabulková část vedle přehledných údajů za město, obsahuje účetní závěrky 
městem zřízených příspěvkových organizací, výsledky jejich hospodaření a finanční vypořádání, 
dále pak údaje o hospodaření TSJ, a.s.. Členové FV byli seznámení se závěrem přezkumu 
hospodaření města za rok 2023 KÚ Olomouc: „… nebyly zjištěny chyby a nedostatky (§ 10 odst. 3 
písm. a) zákona č. 420/2004 Sb.)“. S předběžnými výsledky hospodaření města za rok 2023 byli 
členové FV seznámeni na svém dubnovém zasedání a následně byly zastupitelstvem města vzaty 
na vědomí. Ty dnes projednávané se od nich neliší. Členové finančního výboru neměli k tomuto 
bodu žádné připomínky a dotazy. 
 
Návrh na usnesení 

1) Finanční výbor města doporučuje zastupitelstvu města schválit Závěrečný účet města 
Jeseník za rok 2023 s vyjádřením souhlasu s celoročním hospodařením bez výhrad, 
podle § 17, odst. 7, písm. a) zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních 
rozpočtů, v platném znění, a ve smyslu § 84, odst. 1 a § 84, odst. 2, písm. b) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích (obecním zřízení), v platném znění. 

2) Finanční výbor města Jeseník doporučuje zastupitelstvu města schválit finanční 
vypořádání výsledku hospodaření města a městem zřízených příspěvkových organizací 
za rok 2023, uvedené v Závěrečném účtu města Jeseník za rok 2023, článek II. Tabulková 
část, tabulky č. 12/1 a 12/2. 
 

Hlasování (o obou zároveň):      Přítomno:  4           Pro:   4         proti: 0               zdržel se: 0 
 
Návrh usnesení byl přijat.  
 
 
 

4) Schválení účetní závěrky města za účetní období r. 2023 
 
Ing. Buchta informoval členy o předloženém materiálu, kdy tento úzce souvisí s předešlým 
projednávaným bodem (účetní závěrka je součástí závěrečného účtu).  Členové finančního 
výboru neměli k předloženým výkazům žádné připomínky a dotazy. 
 
Návrh na usnesení 
 
Finanční výbor města doporučuje zastupitelstvu města schválit výsledek hospodaření a účetní 
závěrku účetní jednotce město Jeseník za r. 2023, která podává věrný a poctivý obraz o finanční 
situaci účetní jednotky. 
 
Hlasování: Přítomno: 4  Pro: 4        proti: 0      zdržel se: 0 
 
Návrh usnesení byl přijat.  
 

5) Mezitímní účetní závěrka za 1. čtvrtletí r. 2024 
 
Členové finančního výboru byli seznámeni s předloženým materiálem – účetní výkazy byly 
řádně sestaveny a následně odeslány v určených termínech na CSUIS a Krajský úřad, kde byly 
bez připomínek zpracovány.  
  
 
Návrh na usnesení 



Finanční výbor města doporučuje zastupitelstvu města vzít na vědomí informaci o řádném 
sestavení mezitímní účetní závěrky účetní jednotky města Jeseník k 31. 3. 2024 na základě 
přiložených výkazů. 
 
Hlasování: Přítomno: 4  Pro: 4            proti: 0               zdržel se: 0 
 
Návrh usnesení byl přijat.  
 
 
 
 

6) Návrh plánu práce finančního výboru na 2. pololetí r. 2024 
 

Bod uvedl Ing. Buchta, přítomni byli seznámeni s termíny zasedání finančního výboru v 2. 
pololetí roku 2024 a navrženým programem jednání, který obsahuje body následně 
projednávané na zastupitelstvu města. 
  
Návrh na usnesení 
 
Finanční výbor města doporučuje zastupitelstvu města schválit Plán práce finančního výboru na 
2. pololetí r. 2024 dle přílohy zápisu z 11. zasedání FV. 
 
Hlasování: Přítomno: 4  Pro: 4         proti: 0    zdržel se: 0  
 
Návrh usnesení byl přijat.  
 
 

7) Různé 
 
Nabyly vzneseny žádné dotazy. 
 
 
 

8) Závěr 
 
Předseda poděkoval přítomným za účast. Příští řádné zasedání FV  se uskuteční 3. září 2024, v 
15,00 hod. v zasedací místnosti  na ul. Tovární radnici. Předseda poděkoval všem za aktivní účast 
a ukončil jednání. 
 
 
 
 

    Ing. Radomír Kuba 
          předseda FV  

Zapsal: Ing. Buchta 
 
 
 
Příloha:  Plán práce finančního výboru na 2. pololetí  r. 2024 


